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Sayın Vekilim,
Sayın Genel Müdürlerim
Sayın Borsa, Birlik ve Dernek Başkanları,
ABD, Fransa ve Ukrayna Büyükelçilikleri Tarım Müsteşarları, 
Değerli Basın Mensupları,
Kıymetli Misafirler,

Bu yıl 10 uncusunu düzenlemekten onur duyduğumuz “2025 
HASADINA DOĞRU TÜRKİYE VE DÜNYADA TAHIL” konulu 
konferansımıza hoş geldiniz, şeref verdiniz.

Öncelikle konferansımıza olan yoğun ilginiz ve katılımınız için şahsım ve 
yönetim kurulumuz adına çok teşekkür ederim.
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Değerli katılımcılar,
2025 yılı Aralık ayındaki genel kurulda üyelerimizin teveccüheyle seçilen 
yeni yönetim kurulu olarak, Derneğimizin kuruluşunda emeği geçen başta 
kurucu Yönetim Kurulu başkanımız Sayın Gülfem EREN olmak üzere 
bugüne kadar emeği geçen tüm yönetim kurulu üyelerimize ve siz değerli 
üyelerimize çok teşekkür ederiz.

Bildiğiniz gibi HUBUDER 2012 yılında kuruldu. Bu gün itibariyle iç 
ticaret, dış ticaret, un, makarna, bulgur, yem sanayi, lisanslı depo, lojistik
gibi 15 farklı sektörden olmak üzere 51 ilden 170 üyemiz bulunmakta, 
tarım sektörünün çatı sivil toplum kuruluşu konumundadır.

Üyelerimiz Ülkemiz tarım ticaretine yön veren öncü şirketler olup hepsiyle 
gurur duyuyoruz.
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Değerli üyelerimiz, Değerli sektör paydaşlarımız,

İnşallah sizlerin desteğiyle yeni yönetim kurulu olarak hedefleri belirledik:

 Yönetim Kurulu toplantılarını yönetim ve Denetim kurulu asıl ve
bölgelerdeyedek üyeleri ile bölgedeki üyelerimizin katılımı farklı

yapmak,
 Yurt içi ve yurt dışı sektörel organizasyonlar yapmak,
 Kamu kurumlarıyla ilişkilerin daha da geliştirmek,
 Sektörümüzle ilgili çalıştaylar yapmak,
 Tarım sektöründeki diğer sivil toplum örgütleriyle 

geliştirmek,
 Genç ve kadın çiftçilere yönelik projeler yapmak,
 Ticari alanda işbirliği imkanlarını geliştirmek,

ilişkileri
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 Sosyal sorumluluk projeleri geliştirmek,
 Değişen iklim koşullarına dayanıklı ata tohum çeşitlerinin

geliştirilmesi için kamu ve tohum şirketleri ile işbirliği yapmak,
 Son yıllarda Tarım ve Orman Bakanlığı tarafından yürütülen gıdaya

erişim ve sürdürülebilirlik için yapılan üretim planlamalarını sektörle 
paylaşmak ve destek olmak,

 Türkiyedeki en önemli eksiklik olan tarım envanterinin oluşturulması 
için ilgili kurum ve kuruluşlara destek vermek.

 Sektörümüze kurumsal yapı ve katma değerli ürün geliştirilmesiyle
ilgili ortak akıl çalışmaları yürütmek.

 HUBUDER’i ulusal ve uluslararası alanda daha fazla bilinen bir 
dernek haline getirmek ve kurumsal bir yapıya kavuşturmak,

İnşallah birlikte başaracağımıza inanıyoruz.
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Değerli katılımcılar,
Hızla artan dünya nüfusu gıda güvenliğiyle ilgili kaygıları arttırırken,
ülkemizde hububat tedariği alanında rol almak ve uluslararası rekabet 
şartlarına  uyum  sağlayarak  ülkemizin  tahıl  tedarik  zincirine  katkıda 
bulunmak HUBUDER’in ana amaçlarını oluşturmaktadır. Bu kapsamda 
birkaç tespit ve öneriyle sözlerime devam etmek istiyorum.

1. Bu gün için 8,2 milyar olan dünya nüfusunun 2050 yılında 1,5 milyar
kişi artarak 9,7 milyar kişiye ulaşacağı tahmin ediliyor.

2. Küresel ısınma, sera gazı salınımı ve buharlaşma artıyor, buzul alanları 
azalıyor, yağış rejiminde önemli değişiklik yaşanıyor.

3. Dünyada iklim değişikliği, salgın gibi kontrol edilemeyen faktörler
yanında savaşlar artıyor.

4. Dünya gıda talebinde önemli bir artış yaşanıyor.
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5. Uzun yıllar ortalamasına göre yağış miktarı her yıl azalıyor ve tarımda 
kullanılabilecek su azalıyor,

6. İklim değişikliğinin neden olduğu kuraklık, göç, işsizlik gibi hususlar, 
giderek ülkelerin milli varlığını ve bağımsızlığını etkileyecek şekilde 
önem kazanıyor.

7. Artık tarım ülkeler için milli savunma kadar önemli konuma geliyor,
diyebiliriz.
Dolayısıyla bu etkiler, dünya ve Ülkemiz gıda güvenliği için tehlike 
oluşturmaktadır.

Buna bağlı olarak dünya tarım piyasalarında yakın geçmişte olduğu gibi her 
an istikrarsızlıklar yaşanabileceği göz önünde bulundurulmalı, şimdiden 
muhtemel krizleri değil riskleri yönetecek stratejiler geliştirmeliyiz.

Biz HUBUDER olarak bu konuda yapılacak her türlü çalışmaya katkı
vermeye hazır olduğumuzu belirtmek isteriz.
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Kıymetli Katılımcılar,
Yurt içi ve yurt dışından kıymetli panelistlerimiz sizlere dünya ve Türkiye 
hububat piyasaları ve üretim tahminleriyle ilgili geniş bilgiler verecekler. 
Şimdiden teşekkür ederim. Ben de konuyla ilgili fikirlerimi kısaca arz 
etmek isterim.

Biz, sektörümüzün ve kamu kurumlarımızın ülkemiz gıda güvenliğini en 
ekonomik şekilde sağlamak adına işbirliği ve istişare  içerisinde olması 
gerektiğine inanıyoruz. Bu konuyu kongremizin en önemli amaçlarından 
biri olarak da olarak görüyoruz.

Bu  vesileyle  kongremize  katılım  sağlayan  ve  destek  veren  Ticaret 
Bakanlığı, Tarım ve Orman Bakanlığı yetkilileri ile sektörümüzün sivil 
toplum kuruluşlarına teşekkür ediyorum.
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Ayrıca bu yıla kadar her kongremizde yanımızda olan ve destek veren TMO 
Genel Müdürlüğüne de teşekkür ederim. Bu yıl da TMO Genel 
Müdürlüğüne davetimizi ilettik, ancak Mayıs ayında yapılacak hiç bir 
konferansa katılmama kararı aldıklarını  ifade ettiler. Saygıyla 
karşılıyoruz.

Toprak Mahsulleri Ofisi Genel Müdürlüğü tahıl sektöründe gerçekten çok 
önemli  bir  görev  ifa  ediyor.  Bir  müdahale  kurumu  olarak  piyasaları 
çiftçilerimiz ve tüketici lehine düzenlemeye, Ülkemizin gıda güvenliğini 
sağlamaya çalışıyor.
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Değerli katılımcılar,
Bu  vesileyle  son  birkaç  yıllık  hububat  piyasalarıyla  ilgili  kısa
değerlendirme yapmak isterim.
TMO,  2023  yılında  13,1  milyon  ton  ile  Cumhuriyet  tarihinin  rekor 
alımlarından birini yaptı. 2024 yılında tahıl ithalatı tamamen kapatılmasına 
rağmen 5 milyon ton alımla birlikte toplam 17,3  milyon ton stoğa ulaştı.

Son iki yılda Türkiye önemli miktarda buğday üretimi gerçekleştirmesine 
rağmen 2023 yılında 3 milyon 665 bin ton un ihracatından yaklaşık 1,5 
milyar dolar döviz geliri elde eden un sektörü, 2024 yılında 3 milyon ton 
un karşılığında 1,16 milyar dolar döviz geliri elde edebildi.

Bu, miktar bazında % 17, değer bazında % 21 kayıp anlamına geliyor. Bu 
yılın ilk dört aylık rakamlarına baktığımızda %40 düşüş olup, un 
pazarında da kayıplar yaşadık.
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Peki neden un ihracatımız düştü, neden un pazarımızın bir kısmını
kaybettik?

Bu durum hem un sanayicilerimizi hem de buna bağlı olarak gerek ithalat 
yapan gerekse iç piyasadan alım satım yapan tedarikçilerimizi olumsuz 
etkilemiştir.
Dolayısıyla, benzer durumlar yaşanmaması adına hep birlikte bir özeleştiri 
yapmamız gerektiğini düşünüyoruz.

Biz, finansman ve stok maliyetine katlanan, ticari risk alan tedarikçilerimiz 
ile diğer sektör paydaşlarının görüşleri de alınarak günü birlik değil uzun 
vadeli ve şeffaf politikalar üretilmesi gerektiğine inanıyoruz.
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HUBUDER olarak 2025 sezonunda hububat üretimi yönüyle olumsuz bir 
tablo beklemiyoruz. Zaten biraz sonraki panellerde detaylı değerlendirme 
yapılacak.

Konuşmama son verirken konferansımıza destek veren tüm kurum ve 
kuruluşlara,  konuşmacılarımıza,  siz  değerli  misafirlerimize  başta  ana 
sponsorumuz  TEAM  AGRO   olmak  üzere  bütün  sponsorlarımıza, 
organizasyon firması ve dernek çalışanlarına şükranlarımı sunuyorum.

Bol, bereketli bir hasat dileğiyle hepinizi saygıyla selamlıyorum.

Gürsel ERBAP
Yönetim Kurulu Başkanı
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